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idrætter har fortsat 
tendensen med tilbage
gang i medlemstallene. 
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Det er altid med spænding, jeg studerer styrelsens udsendte skriftlige 
beretning til repræsentantskabet. Som delegerede er vi forpligtet til at 
fordybe os i det udsendte materiale for at kunne være den gode spar

ringspartner og deltage i debatten.
Naturligvis skal styrelsens skriftlige beretning opsummere de seneste to 

års begivenheder, hvordan tingene er forløbet, hvordan samarbejdsrelationer
ne har fungeret og ikke mindst hvordan DFIFs økonomiske forhold er tacklet. 
Dette gøres indgående og professionelt, og de historiske data er samlede til 
fremtidens historieskrivning.

Men jeg savner alligevel noget i årets styrelsesberetning, nemlig noget 
mere BID med udmeldinger til omverdenen om DFIFs holdninger på områder, 
hvor forbundet ikke har været tilfredse med udviklingen, f.eks:

- Natteforhandlinger om finansloven, hvor både idrætsorganisationerne og 
de idrætspolitiske ordførere ikke blev inddraget i beslutningen om at lægge loft 
over tipstilskuddene. Noget der gør ondt og som kunne være tacklet mere kre
ativt til gavn for både statskassen og idrætsorganisationerne.

- Mere præcise ord om “hvor vi står” med den udmelding, som styrelsen 
fremlagde på formandsmødet om den “fremtidige administrative struktur” .

- Begrundelser bagved ordene “en del blæst” om uenigheder i Idrættens 
Fællesråd samt noget om “hvorfor FMI-samarbejdet med øvrige organisationer 
har lidt skibbrud” .

- DFIFs holdning til udmeldinger om, at idrætsforeninger i højere grad skal 
kunne håndtere “socialt arbejde” via deres frivillige ledere.

Meget går fint i DFIF men jeg mener, at der ind imellem godt må markeres 
lidt kraftigere til omverdenen om firmaidrættens standpunkter og holdinger. 
Det siges ofte “at den der lever stille lever godt”, men vi skal også passe på 
ikke at være en flinkeskole, der bliver “pot og pande” med dem, der ønsker at 
forme og styre udviklingen. Og her tænker jeg også på politikerne, overfor 
hvem vi skal være positiv kritiske men også handlekraftige.

Mest at alt savner jeg et afsnit med visionære tanker om fremtiden. Ved, 
også med baggrund i udvalgenes beretninger, at markere holdninger til fremti
dens udvikling, vil der måske skabes overskrifter, som sætter focus på DFIF i 
forlængelse af den gode pressedækning ved firmaidrættens Åbent Hus dag.

Med baggrund i formandsmødets “Værksted 95" synes der at være gode 
muligheder for markeringer i beretningen om udviklingstendenser og “tidens 
trends” frem mod år 2000 og videre. Fortiden skal også beskrives, men udvik
lingstendenserne bestemmer vores fremtidige overlevelse. Den skriftlige beret
ning kommer vidt omkring, modsat den mundtlige, der gives til de delegerede. 

Derfor glæder jeg mig også til den mundtlige!
Bent Stendorf, form. for DFIFs lovudvalg
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Med livrem og seler
A f John Thrane

DFIFs EDB-gruppe går både med liv
rem og seler i arbejdet med forbundets 

EDB-programpakke

Når vi udfører vores daglige arbejde, når 
vi afprøver nye ting eller træder på 
ukendte stier, har vi alle behov for at 

sikre os i nødvendigt omfang. For eksempel 
checker de fleste af os vel om der er vand i 
svømmebassinet 
inden vi kaster os ud 
fra 3 meter vippen!
Har vi prøvet en ting 
flere gange føler vi os 
rimelig sikre på at 
opnå det vi ønsker 
uden at lave for man
ge fejltrin - dette gæl
der i høj grad også 
når vi taler om EDB.

Erfaren samar
bejdspartner

Hvordan har EDB- 
gruppen så sikret sig, 
at man både har liv
rem og seler på i for
bundets EDB-projekt?
Firmaidræt har spurgt 
formanden for DFIFs 
EDB-gruppe Knud Johansen fra Ry.

- Vi har lagt vægt på at vælge en samar
bejdspartner, der har prøvet noget lignende 
før. Og så har det været afgørende for EDB- 
gruppen, at Dolberg Data har afdelinger fordelt 
i alle landsdele, siger Knud Johansen, og 
understreger, at Dolberg Data i høj grad også 
er gået ind som en aktiv medspiller i DFIFs 
EDB-projekt.

Modulopbyggede idrætsprogrammer
EDB-gruppen har derfor også valgt at base

re kravspecifikationen på de tilbagemeldinger 
der kom ind fra spørgeskemaundersøgelsen 
sidste år, ligesom de to arbejdsgrupper der har 
beskæftiget sig med EDB-programmer til hen
holdsvis administration og idræt, er blevet 
hørt.

Dertil kommer, at EDB-gruppen ved at væl
ge en standard-programpakke dels har sikret 
sig, at der er flere leverandører der kan under

støtte programmet, dels har sikret sig ejen
domsretten til DFIFs specielle udbygning. I rela
tion til det peger Knud Johansen således på, at 
programpakken er opbygget som moduler.

- Idrætsmodulerne er opbygget efter behov 
og i små trin, så alle får den støtte der er nød
vendig for at kunne bruge systemet. Modulop
bygningen betyder også, at vi med tiden kan 
hægte nye moduler på, efterhånden som vi får 
flere idrætsgrene med, siger Knud Johansen,

og løfter sløret for, at 
der allerede nu plan
lægges efteruddan
nelses-kurser for bru
gerne af DFIFs EDB- 
programpakke.

- Vi planlægger nu 
en række uddannel
seskurser både på 
brugerniveau og 
“ superbrugerniveau ” , 
og vi regner med at 
afvikle årlige EDB- 
træf, ligesom der er 
oprettet brugergrup
per, der skal komme 
med forslag og gode 
ideer til videreudvik
ling af EDB-program- 
merne.

Bassinet er fyldt op
- Vi mener, at det den valgte EDB-løsning til 

sammenslutningerne vil blive til stor hjælp, 
ikke mindst fordi vi kan sikre os at vi kan være 
mere serviceminded overfor vores medlemmer, 
siger Knud Johansen.

- På nuværende tidspunkt tester 10 sam
menslutninger systemet, og allerede nu ved vi, 
at svømmebassinet er fuld af vand og at alle 
har lært at svømme uden de store problemer, 
siger Knud Johansen, der ikke lægger skjul på 
at al begyndelse er svær, men også fremhæver 
de mange fordele ved en fælles EDB-løsning.

- Det er nu engang lettere, når man kan 
spørge DFIFs EDB-konsulent, nabosammen
slutningen eller en lokal superbruger til råds. 
En fælles DFIF-løsning giver den frivillige leder 
mange muligheder for en effektiv løsning på de 
administrative rutiner og ved tilrettelægning af 
stævner og turneringer.
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Lille fremgang i DFIFs medlemstal, debat om ny idræts

struktur og analyse af idrættens pengestrømme på vej. Loft 
over idrættens tipstilskud har skabt mistillid mellem politi

kerne og idrætten.

Ser man på 1994-medlemstal- 
lene kan man konstatere, at 
DFIFs aktivitetsmedlemstal 

er steget med ca. 2.550 til 227.242, 
og det er selvfølgelig fint nok, men 
bag tallene er der nogle interes
sante kendsgerninger. Det begyn
dende fald i de traditionelle 
idrætsgrene, der ved sidste 
repræsentantskabsmøde kunne 
konstateres, er fortsat. Eksempel
vis er hele fodboldområdet fra 
1991 til 1994 faldet med ca. 12.000 
aktivitetsmedlemmer.

Til gengæld er der endnu en 
gang stor stigning i de familieven
lige aktiviteter, og ikke mindst 
aktivitetsmedlemstallet i bowling 
er steget meget. I perioden 1991- 
94 er bowling steget med 13.220 
medlemmer. Petanque er endnu 
ikke slået helt igennem, men det 
første officielle landsstævne er i år 
afholdt med Hillerød som vært.

At bowling vil være det aktivi
tetsområde, der også i de kom

mende år bliver DFIFs højdesprin
ger, er der nok ingen tvivl om. 
Rundt om i landet skyder det ene 
bowlingcenter op efter det andet. 
Også her har firmaidrætten marke
ret sig med oprettelse af nye cen
tre både i Varde og Struer og 
senest STØFI.

Siden sidste repræsentant
skabsmøde er der oprettet to nye 
sammenslutninger. Én i Glejbjerg 
med navnet Aktiv Fritid i Glej
bjerg (AFG), én i Give, Give Firma- 
og familieidræt (GIFFI). Farsø Fir
ma- og Familieidræt har nu været 
med i 2 år.

Økonomi
Som bekendt har DFIFs økono

mi i mange år været afhængig af 
overskuddet i Tipstjenesten, hvor 
forbundet har modtaget en fast 
andel af overskuddet. Dette har i 
mange år været til vores fordel, da 
Tipstjenestens overskud har været 
stadig stigende og efter lottospil
lets indførelse endda stærkt sti
gende. Det har bevirket stadig 
større tilskud til DFIF, og dermed 
også i udlodningen til forbundets 
kredse og sammenslutninger. I 
1994-budgettet drejede det sig om 
en stigning på 48 % til kredsene 
og 35% til sammenslutningerne. I 
forbindelse med vedtagelsen af 
finansloven for 1995 blev der lagt 
loft over idrættens tilskud. I en 
sen nattetime på Christiansborg 
blev det vedtaget, at beløbsmod-

De traditionelle holdidrætter; 
fodbold og håndbold er trængt 
af nye aktiviteter.
Foto Niels Nyholm

tagerne på overskudsdelen fra 
Tipstjenesten maksimalt kunne få 
et tilskud 800 mio. For første gang 
i mange år kan det konstateres, at 
DFIF i 1996 får mindre i tilskud 
end året før, hvilket også vil frem
gå af det budget, styrelsen frem
lægger på repræsentantskabsmø
det. Fra ønskebudgetterne fra 
administration og udvalg er der i 
fremlagte budget skåret med ca. 
3.5 mill.kr.

Idrætsorganisationerne er gan
ske vist blevet lovet en pristalsre
gulering, men det er endnu ikke 
afklaret hvornår og hvor stor. Det 
betyder, at vi, indtil andet bliver 
bestemt fra politisk hold, kender 
vort fremtidige tilskud i årene 
fremover, som vil være på ca. 25 
mio. kr.

At politikerne for alvor har fået 
kig på idrættens økonomi, kan 
også aflæses i, at kulturminister 
Jytte Hilden har taget initiativ til 
en analyse af pengestrømmene i 
idrættens organisationer. Et kom
missorium til undersøgelsen har 
netop i skrivende stund set 
dagens lys efter svære forhandlin
ger mellem kulturministeren og 
idrætten. Idrættens organisationer 
havde i denne forbindelse ønsket, 
at alle beløbsmodtagere skulle 
analyseres, men der er nok ingen 
tvivl om, at det er idrætten, der 
har ministerens største bevågen
hed.

Forbundet:
Ny struktur for idrætten

På sidste repræsentantskabs
møde blev en ny struktur for 
idrætten i DFIF vedtaget bl.a. med 
oprettelsen af et nyt idrætsudvalg. 
Dette har naturligvis sin egen 
beretning, men i styrelsen har 
man bemærket den ildhu, udval
get har lagt for dagen inden for sit 
område. Der er lagt et stort arbej
de i at få fulgt op på repræsen-



Nye bowlingcentre sky- " 
der op overalt i landet. 

Bowling er den aktivitet 
hvor DFIF kan notere 

størst fremgang. 
Foto Jørgen Hjort

tantskabets beslutning om en 
ændret struktur, hvor ikke mindst 
en ny stævne struktur med afvik
ling af landsdelstævner skulle 
gennemføres. Succes’en med det
te nye begreb har ikke været ube
tinget. En enkelt landsdel stiller 
allerede til dette repræsentant
skabsmøde forslag om, at begre
bet fjernes igen. Styrelsens hold
ning hertil er dog helt klar. Den 
finder, at begrebet landsdelstæv
ner skal have en chance for at slå 
igennem, og at det er for tidligt, at 
skrive dødsdommen ud.

Mødevirksomhed
Der har været afholdt tre for

mandsmøder, to forårsmøder og et 
vintermøde, hvor det ved sidst
nævnte fortrinsvis er budgettet, 
der er på programmet. Forårsmø
derne har været afviklet med for
skellige emner, og ikke mindst 
forårsmødet i 1995 var interes
sant, da DFIFs målsætning var til 
diskussion. Det var ikke mindre 
interessant at få slået fast, at for
bundet skal udøve sin virksomhed 
med udgangspunkt i arbejdsplad
sen, hvilket der endog var stor 
enighed om.

Som forberedelse til dette 
møde blev der afholdt et “ frem
tidsværksted” for styrelse, supple
anter og konsulenter. Her var et af 
emnerne også nyt navn og logo til 
forbundet, men konklusionen blev, 
at det var lige tidligt nok.

En ændret administrations- 
struktur var også til debat. Natur
ligvis skal en sådan diskussion 
tages med jævne mellemrum, og 
det er da også sandsynligt, at der

Fodbold har de seneste år mistet 
mange medlemmer, men er stadig 
størst med over 65.000 aktive

skal en vis nytænkning til, men 
også her er der ingen tvivl om, at 
evt. ændringer skal ske inden for 
de nuværende økonomiske ram
mer. På mødet var der for første 
gang i mange år et oplæg fra en 
indbudt gæst, nemlig fremtidsfor
skeren Johan Peder Paludan og 
med stor succes. Styrelsen har 
fået mange positive tilkendegivel
ser fra formændene, der syntes 
det var en god ide.

Som et resultat af målsæt
ningsdebatten på sidste for
mandsmøde er der nu nedsat en 
styregruppe, der skal koordinere 
de ad hoc-grupper, der får arbejds
opgaver af meget forskelligt ind
hold inden for administrationsom
rådet, det organisatoriske politi
ske område og ikke mindst det 
visionære område. I alt er der fore
løbig foreslået 20 forskellige 
arbejdsgrupper.

Styrelsen vil ikke undlade at 
nævne, at vi også i denne periode 
har haft nogle særdeles gode 
møder med de nedsatte udvalg.

Åbent Hus-kampagnen
Som bekendt fejrer DFIF i 1996 

halvtredsårs fødselsdag, og i den 
anledning besluttede et af for
mandsmøderne i 1994, at der som 
en optakt til jubilæet over hele 
landet skulle afholdes Åbent Hus 
arrangementer den 17. september 
1995. Styrelsen vil gerne her 
udtrykke et stort til lykke med 
arrangementerne.

Ser man udelukkende på, hvor 
mange deltagere, der var til de 
forskellige arrangementer, vil 
mange sige, at succes'en havde 
sin begrænsning. Mange steder 
var arrangementerne godt besøgt, 
og andre steder var tilslutningen 
beskeden, men aldrig i DFIFs 
historie har vi haft så megen lokal 
pressedækning som omkring disse 
arrangementer.

At det så ikke lykkedes at få de 
landsdækkende medier til at brin
ge reportager fra dagen, kom ikke 
som den store overraskelse. For
bundets nye kendingsmelodi 
“Firmaidræt” blev dog spillet på 
Dansk-toppen, og DFIFs nye 
video, der var produceret til anled
ningen, blev vist på DR TVs TV- 
Åbent og på mange lokale TV-sta- 
tioner, ligesom det også blev til et 
interview på en landsdækkende 
radiokanal.

Styrelsen ved, at enkelte sam-

På fire år er der sket en firdobling af 
medlemstallet i bowling til over
21.000 aktive
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C/3 Fra værtshusspil til anerkendt 
sportsgren. DF1F afvikler nu også 

landsstævne i dart for mixhold.
Foto Niels Nyholm

menslutninger har været temmelig 
skuffede over deltagerantallet til 
nogle arrangementer, men en suc
ces kan måles på mange andre 
måder. Det er i hvertfald med stor 
tilfredshed, at styrelsen

kan konstatere, at næsten alle 
sammenslutninger bakkede op 
omkring ideen. Tak for det. Glem
mes skal det heller ikke, at vejrgu
derne ikke var på forbundets side 
denne dag. PR-udvalget, der stod 
for den centrale planlægning og 
koordinering, havde også lagt et 
stort stykke arbejde i arrangemen
tet, hvilket der også er grund til at 
sige tak for.

Ny EDB-strategi
Beslutningen om at ansætte en 

IT-konsulent til at gennemføre en 
DFIF-løsning på EDB området blev 
fra nogle sider angrebet med, at 
det var alt for sent at komme i 
gang, - mindst 10 år. Steen Stor
land har nu i samarbejde med en 
nedsat brugergruppe, undersøgt 
markedet og opstillet kravsspecifi
kationer og kommet så langt, at 
målsætningen:

"at kunne præsentere en 
prototype på et administrati
onsprogram og at der kan frem
vises eksempler på et stævne
turneringsprogram ved repræs
entantskabsmødet 95”

er lykkedes, endda godt og vel. 
Administrationsprogrammet blev 
allerede i uge 40 installeret hos 10 
sammenslutninger med henblik på 
testkørsler. Det har altså været 
muligt at speede projektet noget 
op, hvilket har betydet, at styrel
sen fandt det nødvendigt at give 
en tillægsbevilling til udvikling af 
programmer, der ellers først var 
planlagt i 1996. Fra andre organi
sationer har der været udvist stor 
interesse for projektet, så hvem 
ved, måske er vi ikke 10 år bagud, 
men nogle år forud.

Administrationen
Den 26. februar 1994 blev den 

sidste del af den nye administrati
onsbygning indviet. I denne 
anledning blev der holdt en recep
tion, og mange fra alle dele af lan
det trodsede vejrguderne og fandt 
vej til Nyborg. Det er nu blevet 
dagligdag, men det kan med til
fredshed konstateres, at de ydre 
rammer for arbejdet på forbunds
kontoret er til stede. Et funktionelt 
byggeri, der roses af alle besøgen
de og et byggeri, også de ansatte 
giver udtryk for, at de trives i.

Kirsten Mikkelsen er blevet 
fastansat, og starter i november 
op igen efter endt barselsorlov. 
Bente Friis har vikarieret i denne 
periode. 1. august 1995 startede 
Ole Rasmussen i jobbet som desk- 
topper, og hans kreative evner bli
ver brugt flittigt af både udvalg og 
øvrige administration.

Der er indgået en husaftale 
med det administrative personale, 
og der er indgået overenskomst 
med Grafisk forbund for tre perso
ner i forsendelse og trykkeri.

Konsulenterne
På konsulentsiden er der sket 

en enkelt udskiftning siden sidste 
repræsentantskabsmøde. Aktivi
tetskonsulent Alice Rasmussen 
har søgt andre udfordringer, og i 
hendes sted er Steffen Røjskjær 
ansat som aktivitetskonsulent 
med Idræt i Dagtimerne og Ældre
idræt som hovedområder.

Steen Storland er blevet ansat 
som IT-konsulent og har sin dagli
ge gang på forbundskontoret.
Med Steen Storlands ansættelse, 
har det været muligt at speede 
den handlingsplan op der blev 
fastsat på sidste formandsmøde, 
således at der allerede nu er EDB- 
programmer, der bliver testet ude 
i sammenslutningerne.

I forbindelse med ansættelsen 
af Steen Storland og i vished om, 
at DFIFs ville udleje kontorfacilite
ter til FMI's nye konsulent, var det 
nødvendigt at inddrage 1. salen i 
det nye byggeri, som nu er indret
tet til kontorer. FMI-konsulenten, 
der har sin base på forbundskon
toret, hedder Carsten Hansen.

Blandt forbundskonsulenterne 
i landsdelene er der ikke sket 
udskiftninger. Der er i hver af de 
tre landsdele to konsulenter, der i 
større eller mindre grad har delt 
servicen til sammenslutningerne 
mellem sig. Det er dog stadig 
sådan, at begge konsulenter er til
knyttet landsdelen. Lidt specielt 
er det dog i landsdel øst, hvor San- 
nie Kalkerup stadig bruger 
størstedelen af sin tid i forbindelse 
med arbejdsopgaver i Københavns 
Firma Sport.

På månedlige konsulentmøder 
koordineres indsatsen, og én gang 
i kvartalet afholdes der fællesmø
de, hvor det samlede personale 
orienterer hinanden om planlæg
ning og løsning af kommende 
opgaver. Det er styrelsens indtryk, 
at sammenslutninger og kredse 
gør god brug af konsulenterne, 
både når det gælder det daglige 
arbejde og også når det gælder 
specielle opgaver, og ikke mindst i 
diverse byggesager.

Der er nok ingen tvivl om, at 
den struktur, vi har på konsulent
siden vil være den samme i en 
årrække fremover, hvilket ikke 
mindst skyldes tiltaget fra politisk 
side med et uændret tipstilskud i 
en årrække fremover.

Nationalt samarbejde: 
Idrættens Fællesråd

I Idrættens Fællesråd, samtale
forummet for idrættens hovedor
ganisationer, har der siden sidste



repræsentantskabsmøde været 
nogle emner, der har været en del 
blæst om.

Lokale og Anlægsfonden kom 
endelig i arbejdstøjet, og det kan 
konstateres, at man nu er kommet 
igennem en kæmpe bunke af 
ansøgninger. Der er også udarbej
det retningslinier for, hvordan 
ansøgningerne skal behandles, så 
en hel del af dette arbejde klares 
administrativt.

A t det tog lang tid at komme i 
gang, skyldtes uenighed mellem 
organisationerne bag fonden og 
kulturministeren omkring vedta
gelse af vedtægterne. På et tids
punkt fandt organisationerne det 
nødvendigt, at indsætte opstarts
kapitalen på en spærret konto, 
men nu er fonden i gang, og flere 
af vore sammenslutninger er kom
met i betragtning i forbindelse 
med tildeling af midler fra fonden.

Pengestrømsanalyse
Der har også været stor uenig

hed mellem kulturministeren og 
Idrættens Fællesråd i forbindelse 
med kommissoriet for den arbejds
gruppe, der skal analysere penge
strømmen inden for beløbsmodta
gere af tilskud fra tipsmidlerne.

Der er nok ingen tvivl om, at 
ministeren har et specielt godt øje 
til Idrætsorganisationerne, der vel 
rimeligt nok fandt, at skal der 
laves en undersøgelse, bør den 
gælde alle beløbsmodtagere. Som i 
så mange af livets situationer blev 
der “kompromisset” , så begge 
parter har nu underskrevet kom
missoriet.

Styrelsen vil gerne bemærke, at 
den hilser undersøgelsen velkom
men. Der er ingen tvivl om, at 
undersøgelsen vil vise, at DFIF er 
den idrætsorganisation, der sen
der pengene længst ud i systemet, 
nemlig helt ud til den lokale fore
ning, hvilket ikke er tilfældet for 
de to andre idrætsorganisationer.

TV-spillet Superchancen
En sag, der også har givet en 

del diskussion i Idrættens Fælles
råd har været Superchancen, der 
er et TV-spil der er startet af For
delingsforeningen Superchancen,

en forening der tæller en del 
almenvelgørende organisationer. I 
det først udsendte materiale hav
de man taget idrættens organisati
oner til indtægt for en opbakning. 
Idrætten protesterede, og det før
te til, at et nyt sæt udbudsmateri
ale blev udsendt. Får Superchan
cen lige så stor succes, som spillet 
har haft i Sverige, vil spillet kunne 
udvikle sig til en alvorlig konkur
rent til Tipstjenesten. I skrivende 
stund ser det dog ikke ud til at bli
ve tilfældet. Det var kun i den 
første uge, man nåede op på det 
salg af lodder, der skal til for at få 
et ønsket overskud på 65 mio. kr.

Økonomi
Idrættens Fællesråd kan heller 

ikke sidde tilbage med foldede 
hænder, når det i en sen nattetime 
i forbindelse med vedtagelsen af 
en finanslov blev besluttet, at 
beløbsmodtagere kun vil få tildelt 
tilskud ud fra et overskud på 800 
mio. kr., når vi ved, at overskuddet 
i regnskabsåret 1994-95 var på 
over 900 mio. kr. Incitamentet for 
formændene til at sidde i Dansk 
Tipstjenestes bestyrelse forsvin
der da helt.

Idrætsmærket har haft ansøg
ninger om tilskud fra Idrættens 
Fællesråd. Ikke mindst i forbindel
se med afholdelse af deres 75 års 
jubilæum ønskede man tilført øge
de midler. Ansøgningen resultere
de i, at der blev afholdt et møde 
mellem Idrættens Fællesråd, Trim-

Ved DFIF's landsstævner i hånd
bold er mix-håndbolden den 
største række.
Foto Niels Nyholm

komiteen og Idrætsmærket. Her 
blev det aftalt, at Trimkomiteen og 
Idrætsmærket skulle aflevere et 
oplæg til en fusion inden 1. marts 
1996.

Et punkt, der uden tvivl kom
mer på fællesrådets dagsorden er 
told- og skattestyrelsens bestem
melse om, at det er de enkelte 
regioner der afgør, om der skal 
moms på udlejning af eksempelvis 
bowlingbaner. Det er særdeles 
utilfredsstillende, at der skal være 
forskel afhængig af, hvilken region 
man har bopæl i. I øvrigt har fæl
lesrådet fået megen ros for den 
pjece, der blev lavet omkring 
moms.

Øvrige samarbejdspartnere
Idrættens fællesråd er ikke den 

eneste samarbejdspartner for for
bundet. Sammen med DGI og 
KFUM er der stadig forhandlinger 
med Dansk Fodbolddommerunion, 
Foreningen af lokalunioner og 
Dansk Dommer og regelkomite.

DFIF er repræsenteret i besty
relsen for Idrætsmærket, Trimko
miteen, Friluftsrådet, Idrætsmær
ket, Idrættens Forskningsråd, 
Idrætsmuseet i Vejle, arbejdsgrup
pen for oprettelse af et Danmarks 
Nationale Idrætsmuseum, hvortil 
forbundet har ydet tilskud. DFIF 
er også repræsenteret i Samar
bejdsudvalget, der arbejder med 
problemstillinger i forbindelse 
med folkeoplysningsloven, som i 
år er blevet revideret. En mindre 
revision ganske vist, således fik 
idrætten heller ikke denne gang 
sit ønske om en sammenlægning 
af område 1 og 2 igennem, men 
loven vil blive revideret løbende.

FMI og Idræt om Dagen
Tage Carlsen er stadig formand 

for FMI (Foreningen til fremme af 
Motion og Idræt i dagtimerne), der 
har fået ny struktur og ændret 
vedtægter. Oprindeligt blev FMI
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dannet af LO, DIF og DAI, senere 
kom DFIF til. DGI havde længe et 
ønske om at blive optaget på lige 
fod med DIF, men i forbindelse 
med de førte forhandlinger med
delte DIF, at de ønskede at trække 
sig ud, hvorfor FMI nu har sit bag
land i LO, DAI og DFIF

Som tidligere omtalt er der nu 
ansat en FMI-konsulent til at tage 
sig af arbejdet vest for Storebælt 
med adresse på forbundskontoret 
i Nyborg. FMI beskæftiger sig ikke 
alene med Idræt om Dagen, men 
også med idræt for ældre, hvilket 
falder i god tråd også med det 
arbejde, DFIF har på dette områ
de. Der bliver stadig sat mange 
ældreidrætsprojekter i gang.

Tage Carlsen har også siddet i 
Idégruppen om Idræt, der blev 
oprettet af kulturminister Jytte 
Hilden, med socialdemokratiets 
idrætspolitiske ordfører Peder Sass 
som formand. Gruppen kom med 
oplæg til, hvordan kulturministeri
ets idrætstipsmidler bør anvendes. 
Gruppen må have løst sin opgave 
godt, for ministeren har fulgt 
gruppens indstilling næsten ord
ret.

Internationalt:
Nordisk samarbejde

I september 1995 har der været 
afviklet Nordisk møde i Stockholm 
med deltagelse fra Norge, Sverige, 
Finland og Danmark.

Et af hovedemnerne var her 
ældreidræt. I Sverige er der skabt 
en såkaldt panterbevægelse og 
navnet panter er valgt, fordi 
ældrebegrebet for nogle kan virke 
diskriminerende. En af aktiviteter

ne er, at der hvert år bliver afholdt 
et panterløb, hvor det eneste kri- 
terie er, at man er over 55 år.
Løbet går over tre distancer 10-5- 
og 3 km. Herudover er der en pan
terklub, der afholder andre aktivi
teter, og der er også en indkøbs
forening, hvor medlemmerne kan 
købe varer til en fordelagtig pris.

Alle aktiviteter er samlet i et 
aktieselskab, og styrelsen vil nu 
sammen med AU overveje, om 
DFIF skal indgå i dette aktiesel

Danmark-Stafetten er blevet et til
løbsstykke i Hillerød, deri 1995 
afviklede motionsløbet for 10. gang. 
Foto -jt

skab, hvilket Norge allerede har 
gjort.

Europæisk samarbejde 
i EFCS

Ved den europæiske firma
idrætsorganisation, EFCS’ Vinter
sportsfestival i januar 1994, der 
blev afviklet i Albertville på de 
olympiske anlæg, var DFIF repræs
enteret af ca. 80 deltagere, der 
alle havde en god oplevelse. Ikke 
mindst fordi arrangementet var 
begunstiget af et helt fantastisk 
vejr.

Sommersportsfestivalen blev 
afviklet i Zaragoza, Spanien i maj 
1995 og havde ca. 4.000 deltagere, 
heraf godt 200 deltagere fra Dan
mark. A lle fik uden tvivl en god 
oplevelse, men at vore spanske

DFIF er repræsenteret i følgende organisationer

Internationalt
European Federation for
Company Sport (E FC S )................Tage Carlsen, præsident
EFCS-sekretariat DFIF, Nyborg . . .Svend Møller, gen.sekr.
EFCS præsidium ........................................... Kurt Petersen
EU sportsforum (via E F C S )............................Tage Carlsen

Nationalt
Lokale og Anlæ gsfonden............................... Tage Carlsen
Dansk Tipstjeneste A / S ................................. Tage Carlsen
Idrættens Fællesråd ( I F ) ......................Tage Carlsen, form.
IF sekretariat på forbundskontoret Svend Møller, gen.sekr.
Friluftsrådet .............................................. Peder Bisgaard
Trimkomiteen ............................................ Kurt Petersen
Idrætsmuseet i V e j le ................................. Kristian Hansen
Danmarks Nationale Idrætsmuseum........ Peder Bisgaard
Idrætsmærket ..................Kristian Hansen og Ivan Bjærge
Idrættens Forskningsråd ..................Jane Have Andersen
Fællesudv. for de højere
idrætsuddannelser ............................Jane Have Andersen
Samarbejdet i de tre idrætsorg. (regler m.v.) Kurt Petersen
Samarbejdsudvalget................................... Jan Steffensen
Foreningen til fremme af
Motion og Idræt i dagtimerne . .(FMI)Tage Carlsen, form.
............................................................... og Steffen Røjskjær

Danmarks Vandrerhjem..................................Tage Carlsen



Grindsted tog igen stikket hjem som 
årets cykelby med næsten 13.000 

deltagere i Tour de Pedal. 
Foto Peter Nygaard

værter har meget at lære endnu 
med hensyn til organisation af en 
sådan begivenhed, var desværre 
helt klart.

I nogle år har der i EFCS været 
ønske om en bedre synliggørelse 
og dermed også større ansvar for 
organisationen i forbindelse med 
planlægning og afvikling af sports- 
festivalerne. Der er ingen tvivl om, 
festivalen i Spanien har medvirket 
til, at tidspunktet for hvornår det
te sker, er rykket nærmere.

Der er nu nedsat en struktur
gruppe, der skal komme med 
oplæg til det næste præsidiemøde 
der afholdes i Bied, Slovenien 
samtidig med Vintersportsfestiva
len i slutningen af januar 1996.

Endelig beslutning vil blive 
truffet på kongressen i Wien i maj 
1996, hvor også præsident Tage 
Carlsen og generalsekretær Svend 
Møller er på valg. Begge blev i

1994 genvalgt på kongressen i 
Kroatien.

Samarbejdet med Baltikum er 
nu koncentreret om Litauen. I 
foråret 1995 afholdt DFIF et semi
nar i Litauen, hvor alt undervis
ningsmateriale var oversat til lita
uisk.

En delegation fra Litauen 
besøgte Danmark i september, 
hvor de var rundt i landet og 
besøge nogle af vore sammenslut
ninger og idrætsanlæg, så de kun
ne få en fornemmelse af, hvordan 
vi arbejder i DFIF. Arrangementet 
blev bakket op af kulturministeri

et, der også har givet et rimeligt 
tilskud til arrangementet.

Afslutning
Ovenstående beretning skulle 

gerne være et vidnesbyrd på, at 
tingene ikke står stille i vort for
bund og være et bevis på, at en 
alder på næsten 50 år ikke er 
nogen hindring for at få tingene til 
at ske og dette i et godt samarbej
de mellem frivillige ledere og funk
tionærer. Så endnu en stor tak til 
alle, der gør en indsats til gavn for 
Dansk Firmaidrætsforbund.

□

Byg på det positive
Efter 9 år i styrelsen har Kristian 
Hansen, Grindsted Firma Idræt 
valgt at stoppe

- Jeg synes der er en god lejlighed 
til at sige stop nu. Der skal nyt blod 
til, og jeg er ikke tilhænger af, at folk 
har klister på stolen, siger Kristian 
Hansen, der blev valgt til styrelsen i 
1986 bl.a. på hans engagement i de 
alternative aktiviteter, familieidræt
ten og motionskampagnerne. De står 
stadig hans hjerte nær.

- Det har altid glædet mig, når de 
aktiviteter og motionskampagner 
som forbundets aktivitetsudvalg har 
ført i marken, er blevet godt modta
get ude i sammenslutningerne. Her 
ligger et stort virkefelt, siger Kristian 
Hansen.

- Det har været 9 år, hvor forbun
det har gennemgået en kraftig udvik

- Fremtiden bygges ikke på negativ, 
men på positiv kritik, siger Kristian 
Hansen.

ling, og det har været spændende at 
medvirke til. Til gengæld kunne jeg 
godt have undværet nogle af de folk 
det altid skal brokke sig, og som går 
efter manden i stedet for bolden.

Fremtiden bygges ikke af at finde al 
det negative. Tingene kan godt for
bedres ved positiv kritik, siger Kristi
an Hansen, der ser firmaidrættens 
styrke på flere fronter.

- Vi kan lave en turnering indenfor 
et snævert område, en by, hvor folk 
kan møde hinanden på lige fod. Sam
tidig har vi mange steder mulighed 
for at starte op med alternative akti
viteter, og det synes jeg flere af vores 
sammenslutninger skulle satse noget 
mere på, siger Kristian Hansen, der 
fortsætter som formand i Grindsted, 
en post han har beklædt siden 1973.

- Jeg kommer til at savne det 
gode samarbejde i styrelsen. Der har 
altid hersket en god tone og stem
ning. Det har glædet mig, at når man 
er valgt til styrelsen, er det DFIF man 
arbejder for. Det har vi altid været 
enige om, siger Kristian Hansen, der 
glæder sig til at få mere tid den nye 
lidenskab. Golfkøllerne ligger nu fast 
i bagagerummet...

-jt.
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1 Badstuestræ de 12 fintier D e det helt rigtige
mat ionsudstyr håtle til hjem mebrug, til firm aets kondirum
og til det allerstørste motionscenter.
Hos Saga Trim har vi handlet med motionsudstyr i over  
l ö  år og har specialiseret os i indretning a f motionsrum  
til firm aer, beboerforeninger, institutioner, hospitaler, 
skoler, idræ tsklubber etc. Vi ktin derfor tilbytte Dem tlen 
hedste vejledning i valg a f udstyr, indretning og økonomi.
De er velkommen til at bestille et uforbindende konsulent
besøg, hvor vi sammen kan fintle frem  til tlet udstyr tler 
dækker Deres ønsker. Specialtilbud og indretningsforslag  
udarbejdes - selvfølgelig utlen beregning.
R ing  b lot til os, så få r  De al tlen yderligere vejledning, De 
har brug fo r  - og D e sikrer Dem kvalitetsudstyr til priser  
tier er absolut fordelagtige fo r  Dem.

saga trim *  3312 1601
SAGA TRIM • BADSTUESTRÆDE 12 • 1209 KØBENHAVN K • TELEFON 3312 1601 • FAX 3313 1601



E F T E R L Y S N IN G
Dansk Firmaidrætsforbund efterlyser virksom

hedsledere, personalechefer, fællestillidsmænd eller 
andre, der er interesserede i at starte idræt eller 
motion op på deres virksomhed.

DFIF afholder den 16.-17. januar 1996 på Hotel 
Nyborg Strand en konference om sundhed og velvære

gennem motion og samvær på arbejdspladsen, hvor 
vi vil give et billede af mulighederne for og resulta
terne af at igangsætte Virksomheds-Trim på forskelli
ge virksomheder i Danmark og i udlandet.

Prisen for at deltage er 500 kr. pr. deltager, og 
arrangementet har følgende program;

''■C«.-**—‘‘
; sunaneu

„ 5 S Ä - —

Hote'^S* ^ 6

. r \<å. decê öe
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l i e n v e n d e ^  ^  3 l  6s  60.

Tirsdag den 16. januar 1996

K l. 1 1 .00 - 12.00

K l. 1 2 .00 - 13.00

K l.  13 .00 - 13.30

K l. 13 .30 - 14.30

K l. 1 4 .30 - 15.00

K l. 1 5 .00 ■ 16.30

K l. 1 6 .3 0  - 16 .45

K l. 1 6 .45  - 17 .45

K l. 1 8 .1 5  • 19.45

K l. 2 0 .0 0  - 21 .00

K l. 2 1 .3 0  - 22 .30

Ankomst og indkvartering på enkeltværelser på Hotel 
Nyborg Strand.

Frokost.

Konferencen åbnes officielt af formand for DFIF Tåge Carlsen

- Historisk rids af udviklingen inden for motion og sundheds
fremme på arbejdspladsen ved lektor Finn Berggren på 
Institut for Idræt, Odense Universitet.

- DFIF's rolle i sundhed og motion på arbejdspladsen ved 
aktivitetskonsulent i DFIF Bo Isaksen.

Kaffe/the

- Erfaringsoplæg om "Det Batter"i Odense. Direktør Aage 
Juhl, Magistratens 3. afdeling, Odense Kommune

- Erfaringsoplæg fra "Det Batter" ved centerleder Mette 
Marie Petersen

- Erfaringsoplæg ved Novo Nordisk
- Erfaringsoplæg fra Micro Matic ved Fmd. Fyns Kredsen Leif 
Sørensen.

Omklædning

Praktisk forløb i Hotel Nyborg Strands "motionsrum". Stud. 
scient. Charlotte Worm, Thomas Skovgaard og Line Beese 
Rasmussen

Festmiddag

Opbygning af motion og trivsel på arbejdspladser i USA. 
Direktør ph.d. Richard Keelor USA. Foredrag om forskellige 
fysiske aktivitetsprogrammer på amerikanske virksomheder, 
deres effekt og virkningsgrad på arbejdsmiljøet på den 
enkelte virksomhed. Richard Keelor er tidligere leder af præs
identens råd for fysisk aktivitet og sport. Han var initiativta
ger omkring opbygningen af fysisk aktivitet på arbejdsplad
sen i USA. I dag er han direktør for sit eget konsulentfirma, 
som rådgiver virksomheder om sundhedsfremme på arbejds
pladsen.

Kulturaften med underholdning af violinisten Kim Sjøgren.

Yderligere oplysninger og tilmeldingsblanket fås ved henvendelse til DFIFs forbundskontor 
i Nyborg, tlf. 65 31 65 60, spørg efter Bo Isaksen eller Birte Westing
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Pas på - Panterne kommer!
A f Steffen Røjskjær 
Aktivitetskonsulent, DFIF

dræt for pensionister - Ældreidræt - Senior
sport. Tre betegnelser for det samme til
bud, nemlig idræt, motion og samvær for 

folk på vej ind i den tredie alder. I Sverige kal
der man deltagerne for Pantere, et begreb der 
signalerer styrke, smidighed og elegance.

“Panterløb” for alle over 55
Den svenske idrætsorganisation Korpen har 

nu sammen med en række samarbejdspartnere 
for tredje gang arrangeret et “Panterløb” for 
alle over 55 år. På distancer over 3, 5 eller 10 
km. gik, luntede, løb og spurtede 2.800 grånen
de "pantere" alt efter temperament og fysik 
igennem ruterne, der var lagt ud på parkområ
det Skansen i Stockholm.

Styrke og smidighed
Panterløbet arrangeres en gang årligt som 

et helse- og motionstilbud for personer, der har 
rundet de 55 år, men deltagerne er hverken 
“ældre", “ seniorer", “pensionister” eller "gam
le" - de er derimod netop - pantere. Et begreb, 
der ikke på forhånd har en negativ eller ned- 
vurderende klang. Og alle betydninger af pan
terordet kunne iagttages under løbet; der var 
de hurtige og kraftfulde, der spurtede 10 km.

på under 40 minutter. Der var de adrætte, der i zig 
zag snoede sig ind og ud mellem de øvrige delta
gere. Og endelig var der de ophøjet adstadige, der 
med spadseredragt, stok og gangstativ tog turen i 
fin stil.

Mere end et motionsløb
Uanset alder og formåen kom alle i mål til vel

fortjent guldmedalje og underholdning ved Lill- 
Babs og Lasse Berghagen, der i den fælles afslut
ning tog alle panterne med storm. En god måde at 
slutte et stort arrangement på. I det hele taget 
gjorde Korpen og samarbejdspartnere meget ud 
af, at der var "noget rundt om løbet", så deltagel
sen blev en folkefest, der ikke var begrænset til en 
times motion. Der var således mulighed for at for
drive tiden både før og efter deltagelsen i selve 
løbet, så der på trods af halvdårligt vejr var god 
opbakning til den afsluttende "finale".

Nordisk samarbejde
Panterløbet og hele pantertanken er spænden

de at følge med danske øjne, og det vil være inter
essant for DFIF at indgå i et nordisk samarbejde 
om udvikling af fælles løb og andre aktiviteter til 
gavn og glæde for DFIF's lidt ældre medlemmer. 
DFIF og Aktivitetsudvalget, hvorunder ældreidræt 
hører, vil derfor arbejde videre på, at pantertan
kerne følges op, og hvem ved, måske springer der 
inden længe også danske pantere omkring - bare 
pas på!
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Forhandlingsteknik
M å lg ru p p e :
Kurset henvender sig til 
alle, der ønsker kend
skab til forhandlings
kunstens teknikker. 
Indho ld :
På kurset arbejdes der 
via situationsspil og 
opgaveløsning med føl
gende emner:
• Gruppen og dens 

udvikling.

• Forhandlingsteknik.
• Åben og skjult dags

orden.
• Samarbejdstræning og 

personlig test.

Tid  o g  sted:
d. 02. - 04. feb. '96 i 
Middelfart 
Kursuspris: Kr. 600,- 
Tilmelding: Senest d.
18. dec. '95.

Forberedelse til livredning
M å lg ru p p e :
Kurset henvender sig til 
alle personer i DFIF, der 
ønsker at træne til at 
kunne tage livredder- 
prøven en efterfølgende 
weekend.

Indho ld :
På kurset er der teore
tisk og praktisk træning 
til aflæggelse af livred- 
derprøven. Og kurset 
omfatter l.del af Falcks

kursus i “Livreddende 
nødbehandling” .
Der trænes i de forskelli
ge discipliner, der 
kræves til livredder- 
prøven.

T id  o g  sted:
d. 08. - 10.marts '96 i 
Ikast.
Kursuspris: Kr. 600,- 
Tilmelding: Senest d.
25. jan. '96.

Fodbolddommer
M å lg ru p p e :
Kurset henvender sig 
alle i klub/kreds/sam- 
menslutning,der har 
lyst til at blive fodbold
dommer.

In d h o ld :
Kurset har samme ind
hold og eksamen som 
de traditionelle fodbold
dommerkurser, der 
afvikles over 10 hverda
ge. Instruktørerne er 
erfarne DFU-undervise- 
re. Og der udstedes 
dommerkort efter endt 
eksamen.
Via teori og praktik 
samt gruppe-opgaver

undervises der i flg.:
• Off-side
• Skub, obstruktion, 

frispark
• Målmandens funktion
• Kampens ydre funk

tion
• Retningslinier 
Der holdes eksamen 
den sidste weekend.

T id  o g  sted:
1) d. 16. - 18. feb. '96 i 
Middelfart
2) d. 15. - 17. marts '96 i 
Middelfart.
Kursuspris: Kr. 1.200,- 
Tilmelding: Senest d. 3. 
jan '96.

Livredning
M å lg ru p p e :
Kurset henvender sig til 
alle personer i DFIF, der 
ønsker at aflægge 
Dansk Svømme - og Liv
redningsforbunds Liv- 
redderprøve

Indho ld :
På kurset arbejdes der 
teoretisk og praktisk 
med flg emner:
• Aflæggelse af livred- 

derprøven med dom

mere fra Dansk Svøm
me - og Livrednings
forbund

• 2. del af Falcks kursus 
i Livreddende nødbe
handling.

T id  og sted:
d. 12. - 14. april '96 i
Ikast.
Kursuspris: Kr. 650,-
incl. livredderbluse.
Tilmelding: Senest d.
24. feb.'96.

Sport uden skader
- et kursus for gule og 
grønne instruktører.

M å lg ru p p e :
Kurset er et modul i 
DFIFs efteruddannelse 
af instruktører, og hen
vender sig til personer, 
der er gul eller grøn 
instruktør i DFIF.

In dh o ld :
På kurset arbejdes der 
teoretisk og praktisk 
med følgende emner:
• Anatomi - musklernes 

opbygning, funktion

og kroppens energi
baner.

• Hvordan forebygger 
man idrætsskader?

• Opvarmning
• Nedvarmning, 

udstrækning
• Balancetræning.
• Afslapning

T id  og sted :
d. 02. - 04. feb. '96 i
Nyborg.
Kursuspris: Kr. 600,-
Tilmelding: Senest d.
01. dec. '95.

Badminton
M å lg ru p p e :
Kurset henvender sig til 
personer, der har delta
get på
badminton modul I. 

In dh o ld :
På kurset arbejdes der 
teoretisk og praktisk 
med flg. emner:
• Spilleregler
• Grundslag
• Instruktionsøvelser og

metodik til singleserv
• Clear, drop, smash, 

underhåndsbaghånd
• Taktik i single og mix- 

double
• Iagttagelsesteknik.

T id  og sted :
d. 12. - 14. jan. '96 i 
Middelfart 
Kursuspris: Kr. 600,- 
Tilmelding: Senest d. 
28. nov. '95

K u rsu sp r isen : Omfatter undervisning, materialer, ophold og forplejning.
T ilm e ld in g : Skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af kreds/sammenslutning, og som tilsendes 
forbundskontoret senest den dato, der er nævnt under det enkelte kursus.
Y d e r l ig e re  o p ly sn in g e r : Kan fås ved henvendelse til uddannelseskonsulent Jane Have Andersen på tlf.
65 31 65 60.
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Fremtide: 
lys for de 
initiativri
A f Ivan Bjærge 
DFIFs Aktivitetsudvalg

Hvorfor nu denne påstand? 
Jo, det skyldes en pragt
fuld - og til dels overra

skende - oplevelse, som jeg fik på 
DFIFs Aktiv Familieuge i Oksbøl, 
hvor de 25 deltagende familier ud 
over selve ferieoplevelsen også 
blev præsenteret for mange aktivi
tetstilbud. Min opgave var at 
introducere Idrætsmærket og Squ- 
are-Dance.

Idrætsmærket: Oplevelsen
Stor var min glæde og overra

skelse da ca. 25 børn og unge 
samt 15 voksne havde tilmeldt sig. 
Bemærkelsesværdigt på baggrund 
af, at “tilbuddet” var lagt på en 
frieftermiddag og -aften, og at del
tagerne i forvejen hele ugen igen
nem var blevet præsenteret for 
nye aktiviteter. At se og mærke 
den interesse og gå-på-mod som 
alle kom med, var en pragtfuld 
oplevelse.

Deltagerne blev indført i de 
enkelte discipliner, og fik lov til at 
udføre et stort udsnit heraf. Samti
dig blev flere deltagere så optaget 
af “sagen” at de ønskede et fuldt 
idrætsmærke-forløb, uanset at de 
måtte bruge yderligere “ fri- og 
ferietid” hertil. Det skal nævnes, 
at seks voksne og tre unge bestod 
Idrætsmærkeprøverne, samt at 20 
børn opnåede diplom og stofmær
ke.

Idrætsmærket: Udfordringen
Derfor mener jeg også, at 

Idrætsmærke-sagen burde være 
sikret i fremtiden. Om det sker, er

udelukkende op til de enkelte 
klubber og foreninger. Tager de 
udfordringen op, og tilbyder den
ne vidunderlige aktivitet som er 
for hele familien, uanset alder og 
køn, og som afvikles med sam
været i højsædet, skulle fremtiden 
være sikret.

For mig at se kan det ikke være 
helt tilfældigt, at ca. 40% af et 
udsnit af Danmarks befolkning (25 
familier fra hele Danmark) på en 
friaften og -dag i deres sommerfe
rie deltager i Idrætsmærket, uden 
at de har interesse heri!

Det var tilsyneladende kun et 
fåtal som i forvejen kendte noget 
til Idrætsmærket. Disse deltagere 
blev positivt stemt for at fortsætte 
med Idrætsmærket - og heriblandt 
også den store flok af unge men
nesker.

Kære foreninger og klubber.
Lad ikke denne mulighed for at 
give såvel Idrætsmærket som jeres 
forening en opblomstring passere 
forbi!

Square-dance: Oplevelsen
Fredag eftermiddag, lige før 

den store afslutningsfest, blev alle 
tilbudt at prøve Square-dance på 
egen krop. Og hvilket fremmøde. 
Næsten samtlige feriegæster mød
te op for at få et indblik i Square- 
dancens mysterier, og omkring 50 
deltog aktivt i selve dansen.

Det var pragtfuldt og en fryd 
for øjet, at se de unge mennesker 
og børn forlyste sig i de enkelte 
formationer, og børn og voksne

kan sagtens deltage samtidig.
Endnu større blev oplevelsen, 

da såvel voksne som børn ønskede 
at danse Square-dance som led i 
afslutningsfesten. At se og opleve 
den glæde og livslyst som udstrå
ler under dansen, ja, det var bare 
pragtfuldt.

Square-dance: Udfordringen
Kære ledere: Der findes et 

meget stort potientiale af nye 
medlemmer såfremt man i klub
ben og foreningen tilbyder Squa
re-dance! Det er jeg endog meget 
skråsikker på. Vis interesse for de 
nye tiltag og tilbud, få uddannet 
instruktører og tilbyd så aktivite
ten.

DFIFs uddannelsesudvalg er 
klar med uddannelse på området, 
ligesom undertegnede selvfølgelig 
vil være behjælpelig med råd og 
hjælp. Såvel Holstebro, Skive, Fre
derikshavn og Told, Skat, Fritid 
har med stor succes taget Square- 
Dance med på deres program.

Til slut vil jeg ønske alle en rig
tig god vind fremover med såvel 
Idrætsmærkearbejdet som Square- 
Dance, samt sige tak til flokken af 
fremtidens Idrætsmærketagere og 
Square-dancere for en virkelig god 
oplevelse på Aktiv Familieuge i 
Oksbøl.

Yderligere oplysninger og prak
tisk hjælp om Idrætsmærket og 
Square-dance i DFIF fås hos Ivan 
Bjærge, Frederikshavn, tlf. 98 42 
02 37.
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ilieferie i N
orge

Aktiv vinterferie i Norge
Med DFIF til Norge på Aktiv Familieuge

DFIF tilbyder i 1996 2 ugers Aktiv Familieferie 
i uge 7 og 8 i Norge. Ferieugerne afvikles på PAN 
Hotel i Åmli.

Turen starter i Hirtshals, hvor bagagen læsses i 
kontainere. I Kristiansand venter busser, der kører 
det sidste stykke til hotellet.

PAN Hotel ligger midt i den dejlige norske natur, 
med masser af muligheder for udendørsaktiviteter, 
f.eks. langrend, isfiskeri, kælketure m.m. og 5 km fra 
hotellet ligger en alpinbakke. På hotellet indretter vi 
legerum til børnene og det er et meget børnevenligt 
sted, hvor der er plads til at børnene kan boltre sig.

Prisen for en ferieuge er:
Hotelværelse m. 2 senge plus plads til madrasser 
til børnene 2.000 kr.
Fuldpension pr. voksen kr. 1.100,- 
Fuldpens. pr. barn under 12 år. 500 kr.
Sengetøj og håndklæder skal ikke medbringes

Prisen dækker tillige rejse fra Hirtshals med fær
geoverfart, bus i Norge, forskellige aktiviteter i løbet

af ugen, såsom kanefart, besøg på kraftværk, muse
um og svømmehal, fiskekonkurrence m. bål til gril- 
lning af selvfangede fisk m.m.

Sidste frist for tilmelding er den 15. december. 
Yderligere oplysninger hos DFIFs Aktivitetsudvalg på 
forbundskontoret, hvor man kan rekvirere folder og 
tilmeldingsblanketter. Spørg efter Bo Isaksen eller 
Birte Westing.
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Standard.......
Standard Pistol 
Standard K o r t . 
C lu b ............

R50............
R25............
Ritte Match. 
Pistol Match 
Target........

Prisliste på RWS.22 ammunition: 
Vejl. pris pr. 1000 stk. incl. moms.

Frit leveret ved 15.000 stk.

330.00
330.00
400.00
295.00

RWS sports-
Ålborg:
Århus:
Skjern:
Vejle:
Ribe:
Vojens:
Helsinge:
København:

ammunition fås hos flg. 
Finn Larsen 
Århus Skytteudstyr 
Korsholm A/S 
Emil Sørensen 
Svend Petermann 
Sportsskytteudstyr 
Bjørn Nielsen 
Hunters House A/S 
Skyttehuset 
Karlslunde Sport

forhandlere: 
tlf. 98 18 31 54 
tlf. 86 21 77 37 
tlf. 97 35 09 99 
tlf. 75 88 10 16 
tlf. 75 42 08 95 
tlf. 74 54 22 33 
tlf. 48 79 53 48 
tlf. 31 22 23 33 
tlf. 43 99 07 40 
tlf. 42 15 16 70

GUNTEXCC 97 35 38 88

D IN  R W S  forhandler g iver d ig gerne oplysninger om 
hvilken RWS-ammunition der passer bedst til dit våben.

Hvorfor skyder topskytter over hele verden 
med RWS-ammunition?

Hvorfor satser de bedste Danske landsholdskytter, 
så som Susanne Meyerhoff, Anni Bissø,
Kenneth Nielsen og Jørgen Herlufsen på 
RWS-ammunition til træning og konkurrence? 
Det gør de, fordi intensive test har vist at de 
med RWS-ammunition, opnår den optimale 
præcision, skud efter skud.

afgørendePræcisionen er
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Af John Thrane Tipspenge til 
lokalforeningerne

På DGIs årsmøde opfordrede 

formanden Leif Mikkelsen 

politikerne til at fjerne loftet 

over idrættens tipstilskud og 

sende penge direkte ud til 

lokalforeningerne

Forhindret af novemberstor
men sad de sjællandske 
delegerede stadig og vippe

de på færgen på vej over Kattegat, 
da formanden for DGI, Leif Mikkel
sen indledte årsmødet på Fugl- 
søcentret på Mols den 3. novem
ber.

Det manglende fremmøde for
hindrede dog ikke, at DGI-forman- 
den i sin mundtlige beretning, der 
i det store og hele var vendt indad 
i organisationen, satte spørgs
målstegn ved en række interne 
forhold i DGI. Formanden opfor
drede bl.a. til en debat om, hvor
vidt kræfterne bliver brugt på de 
rigtige aktiviteter, og en drøftelse 
af, om man med 25 amtsforenin
ger kan finde det nødvendige 
fodslag og løfte i flok, eller om 
enhver er sig selv nærmest.

- Da vi dannede DGI for tre år 
siden, tog vi alt arvegodset med 
fra DDSG&I og DDGU. Det er vig
tigt, at DGI beskæftiger sig med 
det, der betyder noget, og ikke 
bare forfalder til at gøre, som man 
gjorde sidste år, sagde Leif Mik
kelsen, og advarede imod at have 
hellige køer gående i DGI. En 
advarsel som både var henvendt 
til amts- og lokalforeningerne.

Politisk mørkearbejde
Den mundtlige beretning lev

nede også plads til en kraftig mar
kering overfor de politikere, der i 
en sen nattetime i forbindelse 
med finanslovsforliget for 1995

vedtog, at lægge loft over idræt
tens andel af tipsmidlerne. En 
beslutning, der blev truffet hen 
over hovedet på idrættens organi
sationer, og som udover at have 
kostet idrætten 105 mio. kr., har 
slået alvorlige skår i det gode for
hold mellem folketingspolitikerne 
og idrætten.

I stedet for at støtte de formål 
som Dansk Tipstjeneste egentlig 
blev oprettet til, går et godt resul
tat nu direkte ind i statskassen.

DGI-formand Leif Mikkelsen efterlyste 
en politisk debat om fremtidens politik 
på spillemarkedet.
- Skal vi fortsat sikre spillekroner fra 
danske spillere på danske hænder til 
fordeling til danske formål?

Fra idrættens side frygter man, at 
det bliver vanskeligere at opret
holde tipstjenestens position på 
det danske spillemarked, og Leif 
Mikkelsen opfordrede til en poli
tisk debat om fremtidens politik 
på spillemarkedet.

- Vi har før set klogere forslag 
end dette mørkearbejde bag de 
tykke mure på Christiansborg, 
sagde Leif Mikkelsen, idet han 
henviste til, at der pågår nye for
handlinger netop nu.

- Hvis man ikke mener, at pen
gene skal gå gennem idrættens 
egne organisationer til det lokale

arbejde, kan jeg helt konkret 
foreslå, at tipsloven ændres, så 
dét der ligger ud over det vedtag
ne loft, sendes direkte ud til de 
lokale foreninger, hvis ve og vel vi 
jo ofte sporer en stigende bekym
ring for i politiske kredse. En 
sådan ændring ville betyde 105 
mio. kr. til det lokale arbejde direk
te fra tipsloven, og så er det 
egentlige formål med tipstjene
sten genskabt og interessen for 
selskabets ve og vel bredt ud, sag
de Leif Mikkelsen og påpegede, at 
forslaget ikke skal tolkes som en 
opfordring til at staten skal begyn
de at blande sig i det lokale fore
ningsliv.

Nej til statslig styring
- For tiden er der en tendens til 

at tro at tipsmidlerne er statens, 
og derfor skal styres af staten. Det 
duer ikke i forhold til det frivillige 
foreningsarbejde, hverken lokalt, 
regionalt eller på landsplan, sagde 
Leif Mikkelsen, og kom i den for
bindelse også ind på den analyse 
af pengestrømmene i idrætten, 
som Kulturminister Jytte Hilden 
har sat igang på baggrund af de 
øgede tipsmidler.

- Jeg tillader mig at tro, at det 
egentlige formål er at få vurderet 
ministeriernes indsats i forhold til 
indsatsen i det frivillige forenings
arbejde. Idrætten har heldigvis haft 
en pæn stigning, men topscoren er 
så afgjort staten og ikke mindst 
Kulturministeriet. For mens vi har 
fordoblet vores tipspenge på fire 
år, har Kulturministeriet fået seks- 
doblet sine indtægter fra samme 
kilde, sagde Leif Mikkelsen, der hil
ste undersøgelsen velkommen med 
ønsket om en nuanceret politisk 
debat om pengestrømmen, men 
understregede også, at DGI ikke vil 
vurderes på den sociale indsats 
eller på størrelsen af checken man 
kan sende ud til lokalforeningerne.

□

!
r

m
5
l
L-

1i
i!

17

F
irm

aidræ
t 

N
ov./dec. 

1995 
N

r. 
10



DFIF tilbyder sine medlemmer 
flot kvalitetstøj til favorable priser

Tøjet er fremstillet i samarbejde med IBO-design og er 100% dansk produceret. 
Dragten er designet med eneret for DFIF og kan derfor kun anskaffes gennem DFIF. 

Dragt, shorts og bermuda er lavet af Tactel, som er farveægte, formbestandig og kan vaskes 
ved 40° C og tørretumbles. Dragt og shorts er foret. Stoffet er vindtæt og vandafvisende. 

T-shirten er af Green-cotton. Tøjet findes i str. S til XXL.

w
D FIF

Tøjet kan bestilles ved telefonisk henvendelse til 
forbundskontoret i Nyborg. Priserne er excl. forsendelse.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11, 5800 Nyborg. Telefon 65 31 65 60. Fax 65 30 14 26



Af John Thrane

25 år er gåetTrods hård konkurrence fra 

andre motionsformer holder 

Fodslaw fast i foreningens 

idégrundlag

Det er den meget betegnende 
overskrift på Vandrefore- 
ningen Fodslaws 25 års 

jubilæumsfest, der finder sted den 
25. november 1995, og som skal 
markere, at det i år er 25 år siden at 
en god idé blev født. Fodslaw blev 
stiftet den 29. november 1970, og 
manden bag Fodslaw var om nogen 
Vagn Aage Winther Nielsen, der 
var formand for Fodslaw i 12 år 
frem til 1982, hvor Kaj Bladt trådte 
til.

Ømme knæ og fødder
Efter at have overværet, hvor

dan folk mødte op helt uforberedte 
og gik de 60-90 km i Hærvejsmar
chen med ømme fødder og knæ til 
følge, fik Vagn Aage Winther Niel
sen den gode idé, at arrangere nog
le træningsmarcher. Hermed var 
Fodslaw en kendsgerning, og Vagn 
Aage Winther Nielsen og Fodslaw 
ramte plet lige ind i danskernes 
gryende interesse for samvær kom
bineret med motion. Fodslaw ople

vede gennem 1970'erne derfor et 
vældigt boom i interessen for vand
reture og marcher som motions
form, en interesse der kulminerede 
i starten af 1980’erne, hvor Fodslaw 
talte 52 lokalforeninger med over
5.000 familiemedlemskaber

Hærvejsvandringen
Efter et par år fik Vagn Aage 

Winther Nielsen den tanke, at 
Fodslaw skulle have deres egen 
vandring, og tog initiativ til den 
første Hærvej s vandring i 1973. Hær
vej s vandringen er stadigvæk Fod
slaws flagskib, og i 1995 var det 23 
gang at den 300 km lange vandre
tur fra Slesvig til Viborg blev gen
nemført. De 400-500 vandrere fra 
12-15 nationer har en uge til at gen
nemføre den lange vandretur.

Siden jubelårene i 1970’erne er 
der nu blevet mere roligt omkring 
Fodslaw, der i jubilæumsåret 1995 
tæller 48 lokalforeninger med godt 
3000 familiemedlemskaber, incl. for
eningerne i Sydslesvig og Gøte
borg,.

Kammeratlige former
Fodslaw hylder stadigvæk 

idégrundlaget fra 1970, nemlig 
under kammeratlige former at

udbrede kendskabet til og fremme 
forståelsen for det danske land og 
dets natur.

1 1970’erne var vandreture 
sagen, i 1980’er var det motionsløb, 
og i 1990’erne har motionscykelløb 
overtaget rollen som mange dan
skeres foretrukne form for motion, 
men Fodslaws formand Leif Mad
sen, der afløste Kaj Bladt i 1994, ser 
trods stigende konkurrence fra 
andre motionstilbud med fortrøst
ning på fremtiden.

- Vi oplever en hård konkurrence 
fra andre motionstilbud, men ker
nen i Fodslaw tror stadig på ideen, 
der blev skabt for 25 år siden. Det 
er ikke så let som tidligere at få nye 
medlemmer, og vi må indstille os 
på, at vi skal rekruttere vores med
lemmer i de lidt ældre årgange.
Men dem bliver der jo også flere af, 
siger Leif Hansen, der håber på god 
tilslutning til jubilæumsfesten den 
25. november, der afholdes i forbin
delse med det ordinære rep. møde.

Selve jubilæet bliver markeret 
med en reception den 2. december i 
tidsrummet 13.00-15.00 i Fodslaws 
lokaler, Skottenborg 29, i Viborg.

□

Penge til storbyidræt
Kulturminister Jytte Hilden 

har for 2. gang uddelt penge fra 
ministeriets pulje til Idræt i 
storbyen og i idrætssvage 
byområder.

I 1994 nedsatte ministeren 
Idégruppen om idræt, der skulle 
se på, om der var nye indsatsom
råder der trængte sig, og hvor kul
turministerens idrætstipsmidler 
kunne gøre gavn. På baggrund af 
idégruppens forslag har kulturmi
nisteren i 1995 afsat 7,5 mio. kr. til

Idræt i storbyen og i idrætssvage 
boligområder.

Puljen på 3,75 mio. kr. går især 
til anlæg af småbaner i storbyom
råder. Der er et stort udækket 
behov for udfoldelsesmuligheder 
for storbybørn i nærmiljøerne. I fle
re tilfælde vil ikke alene boligom
råderne få gavn af baneanlægge
ne, men også nærliggende institu
tioner, skoler og klubber.

Samtidig uddeles 2 mio. kr. fra 
idrætspuljen til udvikling, omstil
ling og forsøg til lokale idræts- og

handicapidrætsklubber som et led 
i den løbende indsats for bredde
idrætten i Danmark.

Udviklingspuljen skal bl.a. støt
te forsøg på at inddrage befolk
ningsgrupper med særlige behov i 
det lokale idrætsliv.

Her er det især handicapidræt
ten, der modtager støtte til f.eks 
sportskørestole, petracykler osv. 
Ligeledes ydes der støtte til lifte, 
ramper mv., hvor handicappede 
dyrker ridning, svømning og sejl
sport.
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Vind et fritidssæt fra DFIF!
Løs krydsorden, find kodeordet, og indsend løsnin
gen på et postkort (gerne et julekort) til:

Dansk Firmaidrætsforbund 
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg

senest den 12. december 1995.
Alle rigtige løsninger deltager i lodtrækningen om 
lækkert sportstøj og udstyr fra DFIF.

1. præmie: Et fritidssæt
2. præmie: Shorts og T-shirt
3. præmie: En sportstaske 
4-10 præmie: DFIF sportsokker

Husk navn og adresse når du indsender det rigtige 
kodeord. Præmierne sendes direkte og vinderne 
offentliggøres i Firmaidræt nr. 1, 1996. Redaktionen 
af Firmaidræt ønsker alle læsere en Glædelig Jul og 
et Godt Nytår. God fornøjelse med krydsorden.
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Landet 
rundt

Sjov Lørdag succes
Det var den helt rigtige idé, da Ringkøbing Ung

domsskole, KFUMs idræt og Rofi-Centret for tre år 
siden startede med Sjov Lørdag for børn og unge i 
Ringkøbing. Sidste sæson tilbragte ialt 4.235 børn og 
unge en lørdag aften i Rofi-Centret, og den sidste lør
dag i april blev deltagerne spurgt om bopæl, alder og 
køn. 52 % kommer fra Ringkøbing/Rindum området, 
og 38 % kommer fra oplandet. De sidste 10 % kom fra 
andre kommuner. 72 % er under 14 år og der er flest 
drenge med til Sjov Lørdag. I alt 56 %.

Stævnekalenderen
Åbne stævner fra december 1995 til april 1996

Idræstgren/dato/måned/sammenslutning og tlf. 
Badminton:
10. & 11. februar 96 i Svendborg, 62 22 58 09
24. & 25. februar 96 i Sønderborg, 74 42 79 99 
13. & 14. april 96 i Sønderborg, 74 42 79 99 
Dart:
10. & 11 februar 96 i Svendborg, 62 22 58 09
09. marts 96 i Kolding, 75 53 33 22 
Fodbold inde:
13. januar 96 i Kolding, 75 53 33 22 (21./12.95)
02. - 04. februar 96 i Fredericia(Stor Bane), 75 92 37 21
10. & 11 februar 96 i Svendborg, 62 22 58 09 
Fodbold ude:
17. & 18. august 96 i Fredericia, 75 92 37 21 (Fmd.) 
Håndbold inde:
10. & 11 februar 96 i Svendborg, 62 22 58 09
25. februar 96 i Bov, 74 67 22 38
02. marts 96 i Sønderborg, 74 42 79 99 
20. & 21. april 96 Odense, 66 17 46 06 
Kegler:
13. & 14. januar 96 i Nyborg, 65 31 68 55 (fmd)
03. & 04. februar 96 i Middelfart, 64 40 28 34 
10. & 11. februar 96 i Esbjerg, 75 13 04 70 
17. & 18. februar 96 i Haderslev, 74 52 95 04
02. & 03. marts 96 i Sønderborg, 74 42 79 99
23. & 24. marts 96 i Aabenraa, 74 66 26 85 (fmd)
27. & 28. april 96 i Nyborg, 65 31 68 55 (fmd)
Pistol
09. & 10. december 95 i Bramming, 75 17 37 95 (fmd)
03. & 04. februar 96 i Odense, 66 17 46 06 
Skydning 15 m
02. & 03. december 95 Tønder, 74 72 13 13 (fmd)
09. & 10. december 95 Bramming, 75 17 37 95 (fmd)
27. & 28. januar 96 i Vamdrup, 75 58 17 76 (fmd)
03. & 04. februar 96 i Odense, 66 17 46 06
10. & 11 februar 96 i Svendborg, 62 22 58 09 
10. & 11. februar 96 i Haderslev, 74 52 95 04
17. & 18. februar 96 i Fredericia, 75 92 37 21 (fmd)
24. & 25. februar 96 i Grindsted, 75 32 24 74
24. & 25. februar 96 i Aabenraa, 74 66 26 85 i (fmd)
13. & 14. april 96 i Kolding, 75 53 33 22 (2273.-96)

3 Kamp:
13. & 14. april i Vordingborg, 53 77 26 44 (fmd)

Ry Familie og Firma Idræt
har sendt det første foreningsblad på gaden. Bla

det er en fin præsentation af firmaidrætten i Ry, der 
kan tilbyde medlemmerne ikke færre end 18 forskelli
ge aktivitetstilbud. I forordet skriver formanden Knud 
Johansen bl.a.

“Mange af de aktiviteter rffi tilbyder, indeholder 
slet ikke konkurrence-momentet. I flere af aktiviteter
ne gælder det blot om at deltage for at have en vin
derchance. I andre er konkurrencen rettet imod den 
enkelte deltager. Træningsprogrammet er individuelt 
og en forbedring fra sidste gang er gevinsten.

Derved adskiller familie og firmaidrætten sig væs
entlig fra andre foreninger. For vores aktiviteter gæl
der det om at være med og få en sjov oplevelse med 
familie, venner, kolleger og naboer.”

Sådan kan DFIFs formålsparagraf også beskrives. 
Ingen tvivl om, at man i Ry har fat i det rigtige.

Landsstævne i Dart 
for 4-mandshold

I weekenden den 28.-29. oktober var Rofi vær
ter for DFIFs landsstævne i dart for 4-mandshold. 
Landsstævnevindere blev SFS 2, Svendborg, med 
et total på 149 point. Holdet bestod af Allan Linde- 
gaard, Jan Holst, Johnny Larsen og Mick Caroel.

Hurtigste sæt:
Torben Juhl, MFS, M iddelfart................15 darts
Højeste lukning:
Jan Holst, SFS, Svendborg ................149 points
180-scorer:
Jan Holst, SFS, S ven dborg .......................4 x 180
Allan Lindegaard, SFS, Svendborg ........ 3 x 180
Torben Juhl, MFS, M iddelfart...................1 x 180
Kim Beyer, KVI 1, Å rh u s ...........................1 x 180
Henrik Nielsen, KVI 2, Å rh u s ...................1 x 180
Svend Åge Andersen, MFS, Middelfart . .1 x 180
Henrik Simonsen, HFI 2, H o ls teb ro ........1 x 180

Julemærkemarchen 1995
Julemærkemarchen, 
der er landets største 
march, og hvis over
skud går til driften af 
de fire julemærke
hjem, finder i år sted 
søndag den 3. 
december kl. 9-11 
fra 64 startsteder lan
det over. Man kan 
vælge mellem to 
ruter på 5 og 10 km 
og alle får en medalje 
med årets julemærkemo
tiv. Pris for deltagelse og 
medalje er 30 kr. Sidste år

gik 22.000 danskere en 
tur, og det gav 300.000 kr. 
i overskud.
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Kom og vær med
Svendborg Firma Sport indby

der medlemmer af klubber under 
DFIF samt firmaorganisationer i 
udlandet til Åbent stævne i fod
bold, håndbold, badminton, skyd
ning, dart og bowling.

Det traditionsrige stævne, der 
kan fejre 40 års jubilæum i 1996, 
samler hvert år deltagere fra Tysk
land og Sverige. Stævnet afvikles i 
weekenden den 10. og 11. februar, 
og finder sted i flere forskellige 
haller i Svendborg og omegn.

Indbydelse og tilmeldingsblan
ketter ved henvendelse til 

Svendborg Firma Sport 
Eskærvej 65, Taasingehallen 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 58 09 
Fax. 62 22 74 77 
Kontoret har åbent daglig fra 

8.30 til 12.30. Sidste frist for tilmel
ding er den 11. december 1995. 
Der vil blive arrangeret aftenfest 
lørdag.
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Håndboldturnering 
i Berlin i april

Fachvereinigung Handball e.V., 
Berliner Betriebssportsverband, 
indbyder til den 14. Euro-Turnier i 
Berlin i dagene fra den 12. til 14. 
april 1996.

Turneringen afvikles for dame- 
og herrehold. Sidste frist for til
melding er den 22. december 
1995. Yderligere oplysning og ind
bydelse fås ved henvendelse til 
DFIFs forbundskontor i Nyborg, 
tlf. 65 31 65 60.

Danmark-Stafetten 1996
DFIFs aktivitetsudvalg (AU) 

opfordre sammenslutninger og 
kredse til at overveje opstart af 
Danmark-Stafetten. AU hjælper det 
første år med gratis levering af 
kampagnematerialer samt EDB- 
program til reg. af løberne. Perio
den for afvikling er maj-juni eller 
august-september.

Vandrepokal til 
højeste gennemsnit

Firmaidrættens hjemmebane
skydning havde sidste sæson del
tagelse af 237 skytter, en lille til
bagegang på 14 skytter. Det vil 
formanden for DFIFs riffelskekti- 
on, Vibeke Sørensen have lavet 
om på.

For at styrke interesse for 
hjemmebaneskydningen, har rif
felsektionen nu udsat en stor van
drepokal til den sammenslutning 
der kan præstere det højeste gen
nemsnit.

Bevingede ord om fodbold
Hvad har Richard Møller Niel

sen udtalt om fodbold - og hvad 
har Albert Camus sagt om samme 
emne? Svarene finder du i en lille 
sjov bog “Bevingede ord om fod
bold” , der er en samling kloge, vit
tige, underfundige og til tider 
også dumme citater om fodbold af 
kendte danske og internationale 
personligheder.

Citaterne spænder vidt, fra 
B1913’s gamle træner Jack 
Johanson: “Det er som med fod
bold som med kvinder, ingen af 
delene er til at regne med", til 
Michael Laudrup: “I fodbold er det 
sådan, at det sidste spark giver du 
ikke, det får du” . Citaterne er 
samlet af Niels Idskov, sportsjour

nalist ved Tips Bladet og tegnin
gerne er leveret af Mik Schack. 46 
sider. Pris 50 kr.

Penge til Idræt om Dagen
Følgende Idræt om Dagen-projekter under DFIF har modtaget 

støtte ved den 19. uddeling af FMI midler.

"Idræt om Dagen", Lemvig og Omegns Firmaidræt ................20.000
"Idræt-motion i Dagtimerne", Vamdrup Firma Sport ............... 9.000
"Idræt i Dagtimerne i FFK", Frederikshavn Firma Klubber . . . .9.700
"Idræt i Dagtimerne", København Firma S p o r t ....................... 25.000
"Idræt om Dagen", Aktiv Fritid, G le jb jerg ............................... 11.460
"Idræt om Dagen” , Sønderborg Familie- og Firma Sport ........20.000
"Ud af Røret", Alborg Firmasport..............................................35.000
"Idræt i dagtimerne", R O F I....................................................... 20.000
"Motion og Samvær", R O F I........................................................15.000
Derudover er der ydet tilskud på 40.000,- til Aktiv Fritid, Horsens, der 
i 1996 videreføres af Horsens Firma-Idræt, og til et nyt projekt Idræt 
om Dagen i Bramming, hvor Bramming Firma Idræt bliver arrangør.
Til enkelte af projektmidlerne er der knyttet nogle krav for udbeta- 
ling. Hver beløbsmodtager får direkte besked fra FMI.________________



Ny afdelingschef 
på idrætsområdet

Lene Witte er udpeget som ny 
afdelingschef i Kulturministeriet. 
Lene Witte er 46 år, cand. jur., og 
kommer fra en stilling som gene
ralsekretær i WWF Verdensnatur
fonden, hvor hun har været siden 
1990.

Lene Witte har tidligere været 
ansat på Miljøministeriets område 
Fra 1985 til 1990 var hun kontor
chef i Levnedsmiddelstyrelsen. 
Som afdelingschef kommer Lene 
Witte til at beskæftige sig med 
medieområdet, ophavsret, idræt 
samt internationale emner.

Formand for SFS
Jan Reinhold, formand for DFI- 

Fs idrætsudvalg, er blevet valgt til 
ny formand for Slagelse Firmasport. 
Jan Reinhold har gennem det sid
ste år været fungerende formand 
under nu afdøde Kaj Christensens 
svære sygdom.

Hæderstegn 
til KFS-skytter

På Kalundborg Firmasports 
generalforsamlig den 25. oktober 
modtog Ole Pedersen og Allan 
Pedersen DFIFs hæderstegn. Beg
ge er medlemmer af KFS’ skyde- 
udvalg, Ole siden 1980 og Allan 
siden 1981. Som banekommandør 
for både riffel- og pistolskytterne 
gør Allan et stort arbejde i udval
get, og står for udlevering af ski
ver holder regnskab med ammuni
tionen samt indkøber præmier. De 
er begge en arbejdskraft man altid 
kan regne med, også når KFS hol
der stævner.

De to hæderstegn blev overrakt 
af DFIFs styrelsesmedlem, Kurt 
Petersen.

Bowling-formand
Vestfyns Firmaidræt har fået 

ny formand. Det er Keld Jacob
sen, Assens, som har afløset Leif 
Fredslund på posten for den kun 
to år gamle sammenslutning, der 
har fordoblet deres medlemstal 
efter det første år, fra 439 til 850. 
Keld Jacobsen er samtidig for
mand for bowlingafdelingen, der 
er den største afdeling i Vestfyns

Firmaidræt. Leif Fredslund er 
p.gr.a. nyt job flyttet til Kolding.

Farvel efter 22 år
På Næstved Firma Sports 

repræsentantskabsmøde forlod 
Georg Jacobsen bestyrelsen efter 
22 års frivilligt lederarbejde i NFS. 
Georg Jacobsen beklædte tillige 
formandsposten i Storstrøms 
Amtskreds, og den post måtte han 
med udtrædelsen give afkald på. 
På kredsmødet blev det derfor 
besluttet, at Bjarne Larsen, for
mand for Rødby Firmasport, vil 
fungere som kredsformand frem til 
årsmødet i 1996.

Redaktørskifte i EFI
“Firmaidrætten” , medlemsbla

det for Esbjerg Firmaidræt, har 
fået ny redaktør. Det er Anne M. 
Wilhelmsen, der har afløst den 
mangeårige redaktør Svend Åge 
Jacobsen på den tider tider sure 
post, det er at være redaktør af et 
foreningblad. Ny på sekretærpos
ten i EFI finder vi også formanden 
for Dansk Taxi Sport, Viggo Hede
lund.

Dansk Firmaidrætsforbund

Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg

Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8.00- 
15.30 Fredag kl. 8.00-15.00

Generalsekretær
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33 
Mobiltlf. 40 13 87 33

Styrelsen:
Formand Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20 
Fax. 97 32 54 58 
Mobiltlf. 30 69 35 93

Næstformand Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumby es vej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35 
Mobiltlf. 40 45 78 59

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

Redaktør
John Thrane 
Capellavænget 12 
5210 Odense NV 
Tlf. 66 16 08 88 
Mobiltlf. 40 76 11 05

Uddannelseskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53 
Mobiltlf. 40 45 78 62

Aktivitetskonsulenter:
Bo Isaksen 
Vestergade 3 
5881 Skårup 
Tlf. 62 23 14 33 
Mobiltlf. 40 45 78 61

Steffen Røjskjær 
Zahrtmannsvej 32 
5230 Odense M 
Tlf. 65 90 75 38 
Mobiltlf. 40 45 78 60

Informations
teknologikonsulent
Steen Storland 
Blankenborgvej 8 
5800 Nyborg 
Biltlf. 40 16 85 60

Forbundskonsulenter:
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10, Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax. 53 76 03 35 
Mobiltlf. 40 45 78 65

Sannie Kalkerup 
Skovhaven 6, Eskilstrup 
4560 Vig

Tlf. 53 42 83 84 
Fax. 53 42 84 41 
Mobiltlf. 40 45 78 63

Jan Steffensen 
Ærtekilen 6 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Mobiltlf. 40 33 99 20

Torben Laursen 
GI. Kongevej 48 
6200 Aabenraa 
Tlf. 74 63 25 15 
Fax. 74 63 25 14 
Mobiltlf. 40 45 78 64

Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Mobiltlf. 40 33 98 32

Henning H. Jensen 
Humleballe 10, Søvind 
8700 Horsens 
Tlf. 75 65 91 09 
Fax. 75 65 93 96 
Mobiltlf. 40 33 99 21
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57237
7007 (FAC)

Fin familiedag på Als
A f Eric Nordholm

500 medarbejdere til den 

årlige familie- og motions

dag på Danfoss

Danfoss leverede både del
tagerne og tilskuerne, da 
Nordals Idrætscenter dan

nede rammen om en vellykket 
familie- og motionsdag, hvor 500 
ansatte og deres familier havde 
valgt at bruge en søndag i sep
tember, både i familiens men san
delig også i konkurrencens tegn.

Under frokosten underholdt Sønderborg Amts Square-Dance med en forry
gende opvisning, og bagefter var det publikums tur. Square-danseme fandt 
hver sin (uøvede) partner, og så blev der danset square-dance.

Aktiviteter for enhver
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Samtlige aktivitetsmuligheder 
var til fri afbenyttelse, og der var 
noget for enhver smag. Lige fra 10 
og 30 km cykelløb til lilleputfod
bold og fodboldkampe mellem 
Danfoss Nordborg, Danfoss Grå
sten og gæster fra System Hydrau
lik i Næstved.

Der var arrangeret træningsløb 
omkring Nordborg sø, stafetløb 
over 11 km rundt om centeret, 
hvor hver tur var på 2,2 km. DFIFs 
idrætssektion introducerede 
petanque, og der var flugtskyd
ning på Vesterlundbanen, bane
skydning under centeret, golf på 
Nordborg golfklubs baner, tennis 
på banerne i Langesø, kegling, 
naturvandring i Nørreskoven og 
ikke mindst børne- og familieidræt 
i idrætscentrets hal 1, hvor Max 
Holm fra Told, Skat i Århus fik

gang i familieidrætten til stor for
nøjelse for både deltagere og til
skuere.

Årlig tradition
Familiedagen på Danfoss er 

blevet en fast årlig tradition, og 
Gunnar Dahl fra arrangørgruppen 
var godt tilfreds med dagens for
løb, selvom han havde forventet at 
flere medarbejdere ville deltage.

- Vi er rigtig godt tilfredse med 
de 500 der mødte op, og jeg tror at 
alle have en god dag, fortæller 
Gunnar Dahl.

Dagens absolutte højdepunkt 
var Årets kamp mellem funktio
nærer og tillidspersonalet på Dan
foss. Ingen ved inden dagen hvil
ken kampform Årets kamp skal 
afvikles i, og i år havde arran

gørerne valgt hockey. Det kan ikke 
undre nogen at den bliver kaldt 
Årets kamp, når man ser den ildhu 
spillerne går til sagen på.

Ved frokosttid var Danfoss vært 
for et let traktement, og snitterne 
og sodavandene fik hurtigt fik ben 
at gå på. Under frokosten under
holdt Sønderborg Amts Square 
Dance, og det blev en forrygende 
oplevelse. Efter opvisningen gik 
square-danserne ud blandt publi
kum og fandt hver sin (uøvede) 
partner. Og så kan det nok være 
der blev danset square-dance. 
Inden seancen stoppede, havde 
alle de "nye" fået lært de mest 
elementære dansetrin, i denne for 
udenforstående noget indviklede 
form for dans.
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